

Title (en)

Method for covering artificial alpine or nordic ski runs with snow and means for carrying out the method.

Title (de)

Verfahren zum Beschneien von künstlichen Pisten für alpinen oder nordischen Skilauf und Anlagen zum Durchführen des Verfahrens.

Title (fr)

Procédé d'enneigement de pistes artificielles de ski alpin ou nordique et moyens de mise en oeuvre du procédé.

Publication

**EP 0274305 A2 19880713 (FR)**

Application

**EP 87402752 A 19871203**

Priority

FR 8617242 A 19861205

Abstract (en)

[origin: WO8804394A1] Method for covering with snow artificial slopes for downhill or cross-country skiing, comprising the formation of an ice layer forming the bottom of the run, the on site production of snow by machining said ice layer by forming chips having a predetermined thickness, the keeping of the thickness of the ice layer forming the run bottom, the maintenance of the desired characteristics and quality of the snow. The machine for implementing such method comprises: a raisable curved blade (5) which is front-mounted for smoothing the snow surface; as a tool, a cylindrical cutter (7) provided with teeth and driven by a hydraulic motor (8) and housed in a casing (10) of which the bottom forms a vault and opens at the rear to deposit snow on the ground; as reconstitution means, a water sprinkling ramp (12) arranged under the vault; a comb (14) provided with tracers (25).

Abstract (fr)

Procédé d'enneigement de pistes artificielles de ski alpin ou nordique, consistant : - à réaliser une couche de glace destinée à constituer le fond de la piste, - à fabriquer sur le site une neige en usinant ladite couche de glace, par formation de copeaux d'épaisseur déterminée, - à maintenir l'épaisseur de la couche de glace constituant le fond de la piste, - à entretenir les propriétés et la qualité désirées de la neige. La machine permettant la mise en oeuvre du procédé comporte : une lame incurvée relevable 5 placée à l'avant destinée à égaliser la surface de neige, - à titre d'outil, une fraise 7 cylindrique munie de dents entraînée par un moteur hydraulique 8 et logée dans un carter 10 dont le fond forme une voûte et débouche à l'arrière pour déposer de la neige sur le sol, - à titre de moyens de reconstitution, une rampe 12 d'aspersion d'eau disposée sous la voûte, - un peigne 14 assorti de traçeurs 25.

IPC 1-7

**E01C 13/00; E01H 4/02; F25C 3/04**

IPC 8 full level

**A63C 19/00** (2006.01); **E01C 13/00** (2006.01); **E01C 13/10** (2006.01); **E01C 13/12** (2006.01); **E01H 4/02** (2006.01); **F25C 3/04** (2006.01)

IPC 8 main group level

**F25C** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**E01C 13/105** (2013.01 - EP US); **E01H 4/02** (2013.01 - EP US); **F25C 3/04** (2013.01 - EP US)

Cited by

RU187787U1; CN111023645A; WO9208935A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8804394 A1 19880616**; AT E67297 T1 19910915; DE 274305 T1 19890420; DE 3772951 D1 19911017; DK 428588 A 19880801; DK 428588 D0 19880801; EP 0274305 A2 19880713; EP 0274305 A3 19880720; EP 0274305 B1 19910911; ES 2005515 A4 19890316; ES 2005515 T3 19920401; FI 883545 A0 19880728; FI 883545 A 19880728; FR 2607909 A1 19880610; FR 2607909 B1 19920117; GR 3003275 T3 19930217; GR 890300024 T1 19890412; JP H0432162 B2 19920528; JP S63503002 A 19881102; MC 1944 A1 19890519; NO 168849 B 19911230; NO 168849 C 19920408; NO 883473 D0 19880804; NO 883473 L 19880804; PT 86293 A 19890117; PT 86293 B 19930831; US 4914923 A 19900410

DOCDB simple family (application)

**FR 8700483 W 19871203**; AT 87402752 T 19871203; DE 3772951 T 19871203; DE 87402752 T 19871203; DK 428588 A 19880801; EP 87402752 A 19871203; ES 87402752 T 19871203; FI 883545 A 19880728; FR 8617242 A 19861205; GR 890300024 T 19890412; GR 910401904 T 19911204; JP 50034888 A 19871203; MC 1944 D 19871203; NO 883473 A 19880804; PT 8629387 A 19871204; US 24666788 A 19880805